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Abstract (en)
The invention relates to a device for mounting or taking down a curtain from a rail, the curtain having suspending elements with T-shaped sliding
heads and the rail possessing, on its underside, a guide slot running in the longitudinal direction of the rail and intended for guiding through the
suspending elements. The sliding heads are pivotable through 90@ against spring action and can then come out of the guide slot of the rail. A hang-
up magazine with an entry channel for the suspending elements can be attached in the region of the guide slot. The hang-up magazine additionally
has a control curve with a narrowing, such that the sliding heads of the entering suspending elements are turned through 90@ via a cam and can
thus be transferred from the rail to the hang-up magazine, in which process the suspending elements are securely guided by guiding flanges in
a guiding curve of the hang-up magazine. The hang-up magazine furthermore possesses a flexible magazine bar which eventually receives all
suspending elements, so that the curtain in question can be taken out of the rail or conversely introduced into it again. The hang-up magazine can
be folded up by virtue of the flexible magazine bar to form a package which is suitable for passing through openings of washing machines, with the
result that the curtain can be washed together with the hang-up magazine. <IMAGE>

Abstract (de)
Es handelt sich um eine Vorrichtung zum Aufhängen und Abnehmen einer Gardine aus einer Laufschiene, wobei die Gardine Aufhängeelemente
mit T-förmigen Gleitköpfen aufweist und die Laufschiene auf ihrer Unterseite einen in Schienenlängsrichtung verlaufenden Führungsschlitz zum
hindurchführen der Aufhängeelemente besitzt. Die Gleitköpfe sind gegen Federwirkung um 90° verschwenkbar und können dann aus dem
Führungsschlitz der Laufschiene heraustreten. Im Bereich des Führungsschlitzes ist ein Einhängemagazin (11) mit einem Einlaufkanal (12) für die
Aufhängeelemente ansetzbar. Das Einhängemagazin (11) weist außerdem eine Steuerkurve mit einer Verengung derart auf, daß die Gleitköpfe
der einlaufenden Aufhängeelemente über einen Steuernocken um 90° gedreht werden und dadurch aus der Laufschiene in das Einhängemagazin
(11) überführbar sind, wobei die Aufhängeelemente gleichzeitig mit Führungsflanschen in einer Führungskurve des Einhängemagazins (11)
sicher geführt sind. Das Einhängemagazin (11) besitzt ferner einen flexiblen Magazinstab (20), welcher schließlich sämtliche Aufhängeelemente
aufnimmt, so daß die betreffende Gardine aus der Laufschiene herausnehmbar bzw. umgekehrt wieder in die Laufschiene einführbar ist. Das
Einhängemagazin (11) läßt sich aufgrund des flexiblen Magazinstabes (20) zu einem Paket zusammenlegen, welches zum Passieren von
Waschmaschinenöffnungen geeignet ist, so daß sich die Gardine mit dem Einhängemagazin (11) waschen läßt. <IMAGE>
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